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PROTOKÓŁ NR XIX/19 

Z XIX SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 28 LISTOPADA 2019 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                  Obecnych – 20 radnych 

Nieobecny: radny Jerzy Naziębło. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

I.   Sprawy organizacyjne: 

1. otwarcie obrad, 

2. stwierdzenie prawomocności obrad, 

3. przedstawienie porządku obrad, 

4. przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu 

na lata 2019–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, 

3. ustalenia wykazu i planu finansowego niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających  

z upływem roku 2019, 

4. określenia stawek podatku od nieruchomości, 

5. uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Ogrodu Jordanowskiego przy ul. Mostowej  

w Żyrardowie, 

6. uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Parku Reymonta w Żyrardowie cz. II, 

7. uchwalenia regulaminów korzystania z terenu Starego Parku w Żyrardowie, 

8. uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Zieleńca Wyspiańskiego w Żyrardowie, 

9. uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody, 

10. zmieniająca uchwałę Nr VII/62/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 14 marca 2019 r. w sprawie 

wysokości oraz warunków udzielania bonifikat od opłat jednorazowych z tytułu przekształcenia 

prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Miasto Żyrardów  

w prawo własności tych gruntów, 

11. zmieniająca uchwałę nr XLV/381/10 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie 

ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych, 

12. nabycia nieruchomości położonej w Żyrardowie, 

13. nabycia nieruchomości położonej w Żyrardowie, 

14. nabycia nieruchomości położonych w Żyrardowie, 

15. sprzedaży nieruchomości, 
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16. zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Programu budowy i przebudowy dróg miejskich 

na lata 2012–2016”, 

17. Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2020, 

18. powołania przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej, 

19. ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miasta Żyrardowa. 

III. Informacje: 

1.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 

2.  Informacja o działaniach Prezydenta Miasta i Urzędu Miasta Żyrardowa. 

IV.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

V.  Wolne wnioski. 

VI.  Zamknięcie obrad. 

 

 

I. Sprawy organizacyjne 

Ad I.1. i I.2. 

W dniu 28 listopada 2019 r. o godz. 15.00 w budynku Resursy przy ul. 1 Maja 45 rozpoczęły 

się obrady XIX Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta 

Żyrardowa Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad I.3. 

Radny Marek Treliński złożył wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miasta Żyrardowa. Argumentował, że w jego opinii skutki finansowe tego projektu 

uchwały powinny być uwzględnione w projekcie budżetu na rok 2020, który został już dostarczony 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz przedstawiony radnym RMŻ, jak również że projekt uchwały 

nie zawiera źródła finansowania, co uznał za niezgodne z art. 240 ust. 2 Ustawy o finansach publicznych 

oraz z § 53 ust. 3 Statutu Miasta. 

Radna Edyta Lubańska złożyła wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie powołania przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej  

i przeniesienia ww. projektu uchwały na kolejną sesję. 

Radna Grażyna Stefańska zarzuciła, że radni po raz drugi chcą wykonać unik i nie podejmować 

decyzji w sprawie ustalenia lub nieustalenia dopłat, doszukując się przeszkód prawnych. Dodała, że nie widzi 

przeszkód, by w styczniu dokonać zmian w budżecie Miasta związanych z dopłatami, a także by wprowadzić 

do budżetu nowe zadanie. W odpowiedzi na zarzut radnego Marka Trelińskiego o brak skutków finansowych 

zadeklarowała, że twórcy projektu mogą autopoprawką wprowadzić do uzasadnienia zapis, że szacowana 

wysokość dopłaty to ok. 600 tys. zł rocznie, zaś na cały okres obowiązywania taryfy ok. 1.050.000 zł i kwota 
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ta będzie pokryta z dochodów własnych. Zaapelowała, by radni zadbali o wzrost dochodów własnych Miasta, 

a także wskazała, że Rada dotychczas nie miała obiekcji wobec dopłat do spółki AQUA, natomiast 

proponowana dopłata byłaby bodaj pierwszą dla spółki PGK. 

Radny Józef Kapusta zwrócił się do radnej Edyty Lubańskiej z prośbą o uzasadnienie wniosku. 

Wskazał, że punkt ten był już odkładany, a także zarzucił, że decyzją Rady Miasta przedstawiciele 

Prawa i Sprawiedliwości nie znaleźli się w Komisjach Opiniujących. 

Radny Marek Treliński stwierdził, że projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłat do taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Żyrardowa 

obarczony jest błędem prawnym, który należy poprawić. Podkreślił, że jeśli przepisy nakazują 

wskazanie źródeł finansowania, to należy je wskazać. Zarzucił, że przywołana przez radną Grażynę 

Stefańską kwota w rzeczywistości jest wyższa i wynosi ponad milion złotych. 

Radna Edyta Lubańska wyjaśniła, że nie musi uzasadniać wniosku.  

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Marka Trelińskiego w sprawie zdjęcia  

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa  

w skład Komisji Opiniującej. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy zaaprobowali 

wniosek 12 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Marka Trelińskiego: 

„za” – 12 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Robert 

Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Edyty Lubańskiej w sprawie zdjęcia  

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa  

w skład Komisji Opiniującej. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy zaaprobowali 

wniosek 11 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Edyty Lubańskiej: 

„za” – 11 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Robert 

Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Marek Treliński; 

„przeciw” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 
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„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Elżbieta Wrońska. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia zmienionego porządku obrad. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy przyjęli zmieniony porządek obrad 12 głosami „za”, przy  

7 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem zmienionego porządku obrad: 

„za” – 12 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Robert 

Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

PORZĄDEK OBRAD ZMIENIONY W PUNKCIE II. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu 

na lata 2019–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, 

3. ustalenia wykazu i planu finansowego niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających  

z upływem roku 2019, 

4. określenia stawek podatku od nieruchomości, 

5. uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Ogrodu Jordanowskiego przy ul. Mostowej w Żyrardowie, 

6. uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Parku Reymonta w Żyrardowie cz. II, 

7. uchwalenia regulaminów korzystania z terenu Starego Parku w Żyrardowie, 

8. uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Zieleńca Wyspiańskiego w Żyrardowie, 

9. uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody, 

10. zmieniająca uchwałę Nr VII/62/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 14 marca 2019 r. w sprawie 

wysokości oraz warunków udzielania bonifikat od opłat jednorazowych z tytułu przekształcenia 

prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Miasto Żyrardów  

w prawo własności tych gruntów, 

11. zmieniająca uchwałę nr XLV/381/10 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie 

ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych, 
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12. nabycia nieruchomości położonej w Żyrardowie, 

13. nabycia nieruchomości położonej w Żyrardowie, 

14. nabycia nieruchomości położonych w Żyrardowie, 

15. sprzedaży nieruchomości, 

16. zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Programu budowy i przebudowy dróg miejskich 

na lata 2012–2016”, 

17. Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2020. 

 

Ad I.4. 

Do przedłożonego projektu protokołu nie zgłoszono uwag. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy zdecydowali o przyjęciu protokołu  

17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z XVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Robert 

Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz 

Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek 

Treliński, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radny Józef Kapusta, radny Sławomir Wardziak. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

II. Projekty uchwał 

Ad II.1. i II.2. 

 Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028 oraz projekt 

uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019. Wspomniała  

o autopoprawce związanej z zadaniem „Żyrardów stawia na seniorów”. 

 Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniach pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 

2019–2028. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 13 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i 7 głosach „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa 

z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–

2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028: 

„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, 

radny Krzysztof Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, 

radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2019. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę  

13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 7 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019: 

„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, 

radny Krzysztof Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.3. 

Pani Anna Krupa przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu 

finansowego niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających z upływem roku 2019. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających 

z upływem roku 2019. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę  

20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego 

niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających z upływem roku 2019: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 
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Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.4. 

Pani Anna Krupa przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku  

od nieruchomości. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt.  

Radny Józef Kapusta zwrócił uwagę, że radni zostali zapoznani z informacją, że podatki nie 

były podnoszone od roku 2013, a także zapytał, kiedy były obniżane podatki lub na kiedy zaplanowane 

jest obniżenie podatków. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, wskazał, że podatki od nieruchomości 

oraz inne opłaty lokalne są źródłem finansowania inwestycji drogowych, oświaty i innych zadań gminy. 

Stwierdził, że nie jest w stanie przewidzieć, kiedy możliwe będzie obniżenie podatków, a także wskazał, 

że dzięki podniesieniu podatków dochody Miasta zwiększą się o 900 tys. zł, co może pozwolić  

na budowę np. nowej drogi. Przypomniał, że w roku 2017 obniżone były podatki od środków 

transportowych. Zapewnił, że jeśli Żyrardów będzie miał inne źródła dochodów, to zostanie złożona 

propozycja obniżenia podatków. 

Radny Marek Treliński zwrócił uwagę, że choć nikt nie lubi podnoszenia podatków, to trzeba 

myśleć kategoriami Miasta i jego potrzeb. Przypomniał, że przez sześć lat podatki nie były podnoszone, 

a także zauważył, że w roku 2020 będą mniejsze dochody z PIT-ów.  

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że chodzi o jednakowe traktowanie wszystkich mieszkańców  

i że wszyscy powinni płacić podatki. Zwróciła uwagę, że są osoby fizyczne lub prawne, które nie płacą 

podatków, kiedy stawki są niższe, więc nie będą też płacić, gdy stawki wzrosną. Stwierdziła, że opłaty 

powinny być na takim poziomie, by ludzie je płacili. Przywołała wysokość należności z tytułu 

niezapłaconych podatków na dzień 30 września 2019 r., stwierdzając, że ok. 11 mln zł to ogromna kwota. 

Radny Józef Kapusta odniósł się do słów Prezydenta Miasta, przywołując przykłady z polityki 

krajowej związane ze ściągalnością podatków oraz z równoważeniem budżetu. Nawiązał do braku 

wpływów z PIT-ów osób do 26. roku życia, wyrażając przekonanie, że aktywność tych osób będzie 

pomnażać dochód w ten czy w inny sposób. Uznał, że obniżenie podatków może zaowocować 

zwiększeniem ich ściągalności. Wspomniał również o mieszkańcach, którzy nie płacą czynszów oraz  

o konieczności windykacji tego zadłużenia. 
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Radny Ryszard Mirgos przypomniał, że w wielu przypadkach Miasto nie jest jedynym wierzycielem, 

a szanse na odzyskanie należności są niewielkie, jeśli pierwszy w kolejności jest Skarb Państwa. 

Pani Anna Krupa poinformowała, że nieprawdą jest, że zaległości mieszkańców Żyrardowa 

sięgają 11 mln zł. Wyjaśniła, że za nieuiszczony podatek od nieruchomości od osób prawnych  

w wysokości ok. 6 mln zł odpowiadają trzy duże przedsiębiorstwa, w stosunku do których Miasto nie 

może nic zrobić; wskazała, że na 30 września 2019 r. zaległości osób fizycznych wynoszą ok. 989 tys. 

zł. Ściągalność uznała za bardzo dobrą, podkreślając, że Urząd Miasta wykorzystuje wszystkie dostępne 

narzędzia. Przypomniała, że w roku 2017 – oprócz obniżki podatków od środków transportowych – była 

deflacja, w związku z którą obniżył się podatek od nieruchomości. 

Radny Arkadiusz Rzepecki doprecyzował, że wysokość górnych stawek podatków lokalnych 

ustala Minister Finansów po przeanalizowaniu szeregu czynników. Zwrócił uwagę, że stawki te zostały 

w tym roku podniesione, a także porównał wartości ustalone na rok 2020 z tymi ustalonymi na rok 2013. 

Wskazał, że w projekcie uchwały nie zaproponowano wprowadzenia maksymalnych stawek. 

Radna Grażyna Stefańska wyjaśniła, że mówiła o należnościach, czyli o saldzie końcowym. 

Odniosła się do konkretnych zapisów informacji przedstawionej radnym na posiedzeniu Komisji 

Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych RMŻ. Podkreśliła, że w należnościach są ujęte 

zaległości, zaś przedstawiona informacja dotyczyła tylko zaległości. Odwołała się do sprawozdania 

budżetowego Rb-27. 

Pani Anna Krupa poinformowała, że należności nie stawioną zaległości, w związku z czym nie 

można twierdzić, że ktoś nie zapłaci. Podkreśliła, że w kwocie wskazanej przez radną Grażynę Stefańską 

znajdują się również raty za październik, listopad i grudzień, odnośnie do których nie można zakładać, 

że nie zostaną zapłacone. Dodała, że z roku na rok windykacja znajduje się na lepszym poziomie,  

a także coraz więcej osób płaci, zaś zaległości w stosunku do należności maleją. 

Radny Marek Treliński przypomniał, że radni są informowani o działaniach windykacyjnych,  

a Wydział Podatków i Opłat działa aktywnie. Podkreślił, że podatki nie są podnoszone w związku z wysokością 

zaległości. Zwrócił uwagę na rosnące ceny odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych w regionie. 

Radny Artur Pietrus nawiązał do wypowiedzi radnego Józefa Kapusty i przytoczył fragment 

artykułu mówiącego o działaniach oszczędnościowych podejmowanych przez inne samorządy. Dodał, 

że Żyrardów musi do nich dołączyć. 

Radny Józef Kapusta zgodził się ze stwierdzeniem, że samorząd nie działa w próżni. Wskazał 

na konieczność zwiększenia ściągalności podatków, a także nawiązał do sytuacji mieszkańców, którzy 

nie płacą za czynsz i media. Dociekał, czy PGM podjął działania celem zwiększenia ściągalności 

zadłużenia z tytułu czynszu oraz czy właściwe jest umarzanie zaległości czynszowych. Podkreślił,  

że obniżenie podatków może zwiększyć ich ściągalność. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę  

12 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości: 

„za” – 12 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Robert 

Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.5., II.6., II.7. i II.8. 

Pani Aneta Kalisiak-Ćwikowska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Ogrodu Jordanowskiego przy 

ul. Mostowej w Żyrardowie, projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z terenu 

Parku Reymonta w Żyrardowie cz. II, projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminów korzystania 

z terenu Starego Parku w Żyrardowie oraz projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

korzystania z terenu Zieleńca Wyspiańskiego w Żyrardowie. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniach pozytywnie 

zaopiniowali cztery projekty.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Ogrodu Jordanowskiego przy ul. Mostowej  

w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 17 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami 

„za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Ogrodu 

Jordanowskiego przy ul. Mostowej w Żyrardowie: 

„za” – 17 głosów – radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, 

radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 
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Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

korzystania z terenu Parku Reymonta w Żyrardowie cz. II. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z terenu Parku 

Reymonta w Żyrardowie cz. II: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, 

radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz 

Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz 

Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminów 

korzystania z terenu Starego Parku w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminów korzystania z terenu 

Starego Parku w Żyrardowie: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, 

radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz 

Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz 

Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek 

Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

korzystania z terenu Zieleńca Wyspiańskiego w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z terenu 

Zieleńca Wyspiańskiego w Żyrardowie: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 
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Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna 

Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.9. 

Pani Aneta Kalisiak-Ćwikowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowali projekt.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna 

Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.10. 

Pani Danuta Jaworska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, przedstawiła 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/62/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 14 marca 2019 r.  

w sprawie wysokości oraz warunków udzielania bonifikat od opłat jednorazowych z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Miasto 

Żyrardów w prawo własności tych gruntów. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt.  
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W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr VII/62/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 14 marca 2019 r. w sprawie 

wysokości oraz warunków udzielania bonifikat od opłat jednorazowych z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Miasto Żyrardów w prawo własności 

tych gruntów. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/62/19 Rady Miasta Żyrardowa  

z dnia 14 marca 2019 r. w sprawie wysokości oraz warunków udzielania bonifikat od opłat jednorazowych 

z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Miasto 

Żyrardów w prawo własności tych gruntów: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna 

Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.11. 

Pani Danuta Jaworska przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/381/10 Rady 

Miasta Żyrardowa z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali 

mieszkalnych. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowali projekt.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę nr XLV/381/10 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie 

ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/381/10 Rady Miasta Żyrardowa 

z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 
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Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna 

Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.12. 

Pani Danuta Jaworska przedstawiła projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 

położonej w Żyrardowie. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowali projekt.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Żyrardowie: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.13. 

Pani Danuta Jaworska przedstawiła projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 

położonej w Żyrardowie. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego  

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Żyrardowie: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 
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Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.14. 

Pani Danuta Jaworska przedstawiła projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 

położonych w Żyrardowie. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego  

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie nabycia nieruchomości położonych w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonych w Żyrardowie: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.15. 

Pani Danuta Jaworska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego i 

Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli 

uchwałę 13 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości: 

„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny 
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Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, 

radny Krzysztof Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.16. 

Pani Beata Tylutki, Dyrektor Wydziału Inwestycji, przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Programu budowy i przebudowy dróg miejskich na lata 2012–2016”. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego  

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Programu budowy i przebudowy dróg miejskich na lata 

2012–2016”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Programu 

budowy i przebudowy dróg miejskich na lata 2012–2016”: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Ad II.17. 

Pani Małgorzata Jakubczak, inspektor w Wydziale Zdrowia i Spraw Społecznych, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi 

na rok 2020. Wspomniała autopoprawce polegającej na zmianie zapisu „powołanie Pełnomocnika  

ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi” na „powołanie Pełnomocnika/koordynatora  

ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi”. 

Radna Elżbieta Wrońska przedstawiła opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt. 

Radna Grażyna Stefańska zgłosiła kilka pytań i uwag do przedłożonego projektu, m.in. dlaczego 

w § 1 wspomina się o współpracy wyłącznie z organizacji pozarządowymi, a pomija się organizacje 
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pożytku publicznego, dlaczego pozafinansowe formy współpracy wymienione w projekcie poprzedzone 

są słowami „w szczególności”, choć Rada Miasta ma je określić, czy dlaczego wśród pozafinansowych 

form współpracy ujęty został wynajem pomieszczeń. Rozważała, czy Rada Miasta może – poprzez 

podjęcie przedmiotowej uchwały – ustalać zakres zadań poszczególnych jednostek i wydziałów Urzędu 

Miasta, wymienionych w rozdziale VII załącznika do projektu uchwały. Odniosła się również do sposobu 

realizacji oceny programu, wskazując, że obowiązek złożenia sprawozdania wynika z ustawy, a także 

rozważając, czy w Programie może się znaleźć informacja o tym, który wydział będzie przygotowywał 

ww. sprawozdanie. Wyraziła wątpliwości odnośnie do tego, że w rozdziale XIII Programu brakuje 

informacji o tym, w jaki sposób powoływana jest komisja i czy powołanie to poprzedzone jest naborem. 

Złożyła wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad i odesłanie go do projektodawcy. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zwrócił uwagę, że być może na przestrzeni lat radni przyzwyczaili 

się do szablonu, według którego Program jest przygotowywany. Podkreślił, że kluczową kwestią jest 

sprawna współpraca z organizacjami i rozliczanie środków, które otrzymują one z budżetu Miasta. 

Skierował do radcy prawnego pytanie, czy nieprzyjęcie Programu podczas sesji będzie skutkowało 

niemożnością terminowego ogłoszenia konkursów i przekazania środków organizacjom.  

Radna Elżbieta Wrońska nawiązała do dyskusji podczas posiedzenia Komisji Kultury, Promocji 

Miasta i Spraw Społecznych RMŻ; wyjaśniono wówczas, że forma Programu zmieniła się nieznacznie 

w stosunku do tego, który przyjmowany był w latach ubiegłych. Przypomniała, że najważniejszym 

celem jest wsparcie organizacji pozarządowych, m.in. poprzez powołanie pełnomocnika/koordynatora 

ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Radna Grażyna Stefańska wyjaśniła, że w ubiegłym roku nie przygotowała się do omawiania 

przedmiotowego projektu uchwały tak, jak w tym roku, a także stwierdziła, że inni radni również 

powinni pochylać się nad szczegółowymi zapisami poszczególnych uchwał. Wyraziła zdziwienie,  

że organy nadzoru nie reagują na wiele kwestii, które wskazuje ona jako błędy. Podkreśliła, że zależy 

jej, by uchwały były podejmowane w sposób zgodny z prawem i były sensowne. Stwierdziła, że w jej 

opinii projekt uchwały jest nie do przyjęcia, a także zaproponowała wprowadzenie zmian w projekcie 

podczas sesji, by możliwe było podjęcie uchwały do końca listopada. Podkreśliła, że jej zdaniem  

w Programie znajdują się zapisy, w których Rada Miasta wykracza poza swoje kompetencje i wkracza 

w kompetencje Prezydenta Miasta. 

Pani Ewelina Szalak, radca prawny, wskazała, że uchwałę w sprawie Programu Współpracy 

Miasta Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2020 należy podjąć do końca listopada;  

w przypadku jej niepodjęcia, nie będzie możliwości ogłoszenia konkursów i wypłaty środków  

na realizację zadań w styczniu. Dodała, że podczas konsultacji społecznych oraz podczas posiedzenia 

Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ nikt nie wniósł uwag do projektu. 

Zapewniła, że uwagi radnej Grażyny Stefańskiej zostaną przeanalizowane.  

Radny Marek Treliński stwierdził, że w jego opinii uwagi wskazane przez radną Grażynę 

Stefańską nie do końca dyskredytują projekt uchwały. Wskazał, że w projekcie ujęto duży stopień 
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ogólności zadań, zaś dopiero konkursy doprecyzowują ich zakres. Podkreślił, że kluczową sprawą jest 

rozliczanie zadań, dlatego warto powołać nie tylko koordynatora ds. współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, lecz także osobę lub komórkę zajmującą się szczegółowym rozliczaniem środków 

publicznych wydatkowanych przez te organizacje. Orzekł, że podczas gdy należy poprawiać to, co się 

da poprawić, to nie można krytykować wszystkich projektów. 

Radna Grażyna Stefańska poleciła przedmówcy lekturę rozstrzygnięć nadzorczych i wyroków 

sądów administracyjnych związanych z omawianą kwestią. 

Radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień zgłosiła wniosek formalny o zakończenie dyskusji  

i przystąpienie do głosowania nad projektem uchwały. 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie wniosku radnej Moniki Gwiaździńskiej-Wrzesień..  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy przyjęli wniosek 13 głosami „za”, przy  

7 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Moniki-Gwiaździńskiej-Wrzesień: 

„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, 

radny Krzysztof Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 

 

Radna Grażyna Stefańska wycofała wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie Programu Współpracy Miasta Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2020.  

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie Programu Współpracy Miasta 

Żyrardowa z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2020. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

20 radnych, którzy podjęli uchwałę 13 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie Programu Współpracy Miasta Żyrardowa  

z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2020: 

„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, 

radny Krzysztof Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Jerzy Naziębło. 
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III. Informacje 

Ad III.1. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

Ad III.2. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

IV. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radny Józef Kapusta odczytał interpelację złożoną przez grupę radnych wybranych z list Prawa 

i Sprawiedliwości a dotyczącą zatrudnienia w spółce PEC. 

Radny Arkadiusz Sowa złożył trzy wnioski: (1) dotyczący obchodów stulecia Bitwy 

Warszawskiej w Żyrardowie, (2) dotyczący upamiętnienia żyrardowskich ofiar zamordowanych  

w Katyniu, Miednoje, Twerze lub Charkowie oraz (3) dotyczący wymiany uszkodzonych tablic  

z nazwami ulic. 

 

V. Wolne wnioski 

Radny Arkadiusz Rzepecki poinformował, że w dniu 2 grudnia 2019 r. podczas posiedzenia 

Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych RMŻ odbędzie się prezentacja budżetu na rok 

2020. Zaprosił do udziału w Komisji wszystkich radnych. 

Mieszkaniec podniósł temat konieczności budowy nowego cmentarza komunalnego, wskazując 

na wyczerpujące się miejsce na obecnie funkcjonującym cmentarzu. 

Mieszkaniec poruszył kwestię wysokości diet radnych, proponując ich podniesienie  

do wysokości ponad 5 tys. zł i uzależnienie jej od wyników ekonomicznych Miasta. Przedstawił 

założenia swojego pomysłu, wymieniając wskaźniki, które mogłyby zostać powiązane z wysokością 

diet. Zaproponował również wprowadzenie zasady, zgodnie z którą radny nie mógłby w czasie 

piastowania mandatu i rok po jego wygaśnięciu zajmować stanowiska w żadnej ze spółek miejskich. 

Radny Józef Kapusta zapytał innych radnych, dlaczego niewielu wyraziło zainteresowanie 

wycieczką do Muzeum Żołnierzy Wyklętych i Więźniów Politycznych w Warszawie. Wskazał,  

że wyjazd ten byłby okazją do refleksji nad podjętą uchwałą w sprawie zmiany nazwy ulicy Gen. 

Augusta Fieldorfa – Nila na ul. Jedności Robotniczej. 

Radny Arkadiusz Rzepecki odniósł się do wypowiedzi przedmówców. Stwierdził, że każdy 

może pojechać do przywołanego Muzeum, kiedy mu to odpowiada, zaś niektórzy z obecnych mogli już 

to zrobić wcześniej. Poruszył również kwestię obecności Żyrardowa w ogólnokrajowych mediach  

w związku z podjętą uchwałą w sprawie zmiany nazwy ulicy. Nawiązał do wypowiedzi mieszkańca, 

wyjaśniając, że system uzależniający wysokość diety od zdobytej liczby punktów był rozważany przez 

Komisję Statutową RMŻ. Podkreślił, że radni działają na rzecz Miasta i nie potrzebują mobilizacji  

w postaci proponowanego wzrostu diet. Dodał, że radni pracują zgodnie ze swoją wiedzą  
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i możliwościami, a także wskazał, że proponowana przez mieszkańca wysokość diety przekracza 

wysokość określoną przepisami prawa.  

Radny Arkadiusz Sowa odniósł się do słów przedmówcy. Stwierdził, że Żyrardów został 

rozsławiony za sprawą podjętej uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy i zaapelował, by na przyszłość 

wyciągnąć z tego wydarzenia wnioski.  

Radna Elżbieta Wrońska odniosła się do słów mieszkańca. Nawiązała też do słów radnego 

Józefa Kapusty, podkreślając, że patriotyzm przybiera różne formy. Dodała, że błąd został popełniony 

nie poprzez podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Gen. Augusta Fieldorfa – Nila  

na ul. Jedności Robotniczej, ale w roku 2017, kiedy zmieniono nazwę ul. Jedności Robotniczej  

na ul. Gen. Augusta Fieldorfa – Nila. 

Mieszkaniec odpowiedział radnej Elżbiecie Wrońskiej. Podkreślił, że jego wypowiedź miała na celu 

zachęcenie do większej aktywności społecznej i zwrócenie uwagi na możliwości rozwoju Żyrardowa. 

Radny Arkadiusz Sowa stwierdził, że jeśli Rada Miasta będzie podejmowała uchwały uznane 

przez osoby z tytułami naukowymi za kompromitujące, to sytuacja ta będzie nagłaśniana. 

Radna Elżbieta Wrońska zaapelowała o zakończenie dyskusji na temat zmiany nazwy ulicy, 

jako że każdy ma prawo do swoich poglądów, a także o niedzielenie społeczności Żyrardowa.  

Radny Artur Pietrus odniósł się do polityki europejskiej oraz do konkretnych aspektów 

procedowania nad uchwałą w sprawie zmiany nazwy ulicy. Wskazał, że choć uchwała w sprawie zmiany 

nazwy ulicy została podjęta w poniedziałek, to do czwartku media nie interesowały się tym tematem,  

a także zauważył, że w przekazie krajowym pominięto szereg aspektów istotnych dla sprawy. 

Radny Józef Kapusta odniósł się do słów przedmówcy, wyjaśniając, że została przeprowadzona 

interwencja w związku z podjęciem przywołanej uchwały, którą określił jako haniebną. Odniósł się  

do okoliczności nadania nazwy ul. Jedności Robotniczej i zdarzeń historycznych. 

Radny Arkadiusz Sowa stwierdził, że pojęcie „jedność robotnicza” po okresie PRL-u może 

kojarzyć się wyłącznie negatywnie, nawet jeśli wcześniej nie musiało tak być. Orzekł, że treść uchwały 

w sprawie nazwy ulicy była kompromitująca i zaapelował o wyciągnięcie wniosków z tego zdarzenia. 

Radny Arkadiusz Rzepecki odniósł się do wypowiedzi przedmówców związanych z historią 

Żyrardowa. 

Radna Elżbieta Wrońska zaapelowała o zaprzestanie kłótni. 

Radna Teresa Lefelt nawiązała do polityki krajowej, wskazując, że zmiany w prawie sprawią, 

że sklepy wielkopowierzchniowe będą płacić podatki w Polsce. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zaproponował, by radni poszli naprzód i nie pamiętali o sporach.  

Radny Józef Kapusta stwierdził, że przeprosin wymagają nie radni wybrani z list Prawa  

i Sprawiedliwości, ale rodzina gen. Augusta Emila Fieldorfa „Nila”. 

Przewodniczący Ryszard Mirgos odczytał złożone na jego ręce pismo w sprawie wystąpienia 

radnego Jarosława Gejcyga, radnej Anny Marii Kozłowskiej oraz radnego Arkadiusza Rzepeckiego  

z Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej. 
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Radny Józef Kapusta stwierdził, że jest to kolejne wystąpienie z Platformy Obywatelskiej. 

Radna Elżbieta Wrońska podkreśliła, że warto głośno mówić o historii Żyrardowa i zaprosić jak 

najwięcej osób do żyrardowskich muzeów, aby poznały one historię lokalną i robotnicze korzenie 

miasta. 

 

VI. Zamknięcie obrad 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za przybycie oraz owocne dyskusje. Obrady XIX Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte  

o godz. 18.21. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=54793 

 

Protokół sporządziła dnia 12 grudnia 2019 r. Dorota Rdest 

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=54793

